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creació d'infrastructures. Pel que fa a biblioteques, a més de les 
diverses sales de lectura, contemplem el projecte de creació 

Des de la vostra expedncia personal, c 
duta a terme fins ara per l'Institut 

concrets. D'una banda, donar suport a ailb que anome- posem. 
nem la societat civil, és a dir., les entitats reusenques de carher Aquests són, doncs, els projectes més sigdcatius que il-lus- 
cultural, esportiu i juvenil, com no podia ser d'una altra manera tren la voluntat municipal de decantar la política cultural cap a 
en una ciutat amb la tradició associativa de Reus. I d'una altra la generació d'infrastructures. 6s evident que una política 
banda, assumir les funcions prbpies del municipi en materia d'aquest tipus comporta uns reajustaments, per& en principi, 
cultural, 6 a dir,.aqueIes activitats que, com la Festa Major, sense restar recursos de les 
depassen la capmtat d'una entitat. Avui, aquests objectius fun- buscant-10s a fora si cal, per a la cre 
dacionals continuen vigents. Amb l'entrada en funcionament 
dels centres cívics i la tasca &animació sbcio-cultural, perb, hi Pel que fa al tema de la biblioteca 
ha hagut un cert transvassament d'activitats adredes al con- haver converses entre l'Ajuntament i el Centre de Lectura per 
junt de la  oblació cap a activitats adredes a sectors concrets. arribar a establir un conveni amb la biblioteca de l'entitat. 

Qwnes són les línies prioritiries de treball ue l'Ajuntament ha S í, aquest és un tema en qui. es treballa de fa anys. El 
establert per als anys en materia dtural? 1981 es van comengar unes converses entre l'Ajunta- 

ment i el Centre de Lectura que van permetre dibuixar 

E n materia cultural, és a dir, no solament pel que fa a un marc de relacions bastant definitori de com havia 
l'IMAC sinó atenent ak serveis culturals en el seu con- d'establir-se una possible col~laboració. Després la qüestió es va 
junt, la línia de treball més important que tenim plante- deixar una mica de banda perque no es donaven les condicions 
jada, tot i que es troba encara en fase generativa, és la idbnies per avanpr, i ei 1989 es van reprendre les converses, no 



materia cultural, 
la línia de treball més 
important que tenim 

plantejada és la creació 
d'infrastructures 

ja a partir d'una declaració d'intencions sinó d'un veritable 
document. Es va crear una comissió mixta Ajuntament-Centre 
de Lectura i es va fer una feina molt interessant des del punt de 
vista de plantejament tebric, perb no es va arribar a establir una 
conjunció concreta &interessos, ppssiblement perquk encara 
no era el moment. Des de llavors h ha hagut diverses negocia- 
cions per intentar que el ciutadh puguis tenir un accés a la 
biblioteca del Centre de Lectura sense que l'entitat en perdés la 
propietat. Aixb comporta una skrie de contraprestacions de 
l'Ajuntament cap al Centre de Lectura, no només en l'imbit 
econ@mic sinó pel que fa a l'establiment d'un sistema bibliote- 
cari que abasti tota la ciutat. Es podria comenpr, i en principi 
esta previst que es comenci amb la unificació de la xarxa 
infodtica i la possibilitat d'accés a un catileg unificat. Es trac- 
ta, doncs, de buscar punts de trobada. El plantejament és obert i 
des del Centre em consta que hi ha bona voluntat. Les negocia- 
cions, ara per ara, s'han alentit per la necessitat de disposar d'un 
instrument públic a partir del qual concretar les possibles pau- 
tes de col~laboració amb un document o conveni, respectant 
sempre el criteri d'independ2ncia del Centre de Lectura. 

Per dur a terme aquests projectes de creació d'infrastructures 
s'intentari retallar el menys possible la despesa en activitats. El 
1993, perb, I'IMAC ha vist retallat el seu pressupost. 

E stern en una conjuntura difícil, i fer inversions sense que 
aixb afecti les activitats és gairebé impossible. Es tracta, 
perb, que la creació d'infrastructures afecti el menys pos- 
sible el capítol &activitats. En tot cas, enguany l'Ajunta- 

ment ha rebaixat el seu pressupost en centenars de milions de 
pessetes, és a dir, que la retallada no ha afectat només I'IMAC. 

Perb percentualment, l'IMAC ha estat el més afectat. 

P ercentualment potser sí, perb el pressupost de I'IIvIAC 
no contempla només l'apartat cultural, sinó també 
l'esportiu i de joventut. En a uest sentit, l'any passat hi 1 van haver una strie de parti es destinades a esdeveni- 
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ments com ara la inauguració del Pavelló Olímpic i altres acti- 
vitats extraordiniries que enguany no existeixen. Amb aixb no 
vull amagar que hi hagi hagut una retallada. Perb en una situa- 
ció pressuposthiament difícil els apartats culturturals i socials són 
sempre els més pe judicats, i no perquk no hi hag~ prou sensibi- 
litat en aquestes qüestions, siió perqu; altres departaments que 
tenen contractats serveis públics, com ara el de neteja o d'edu- 
menat, no poden deixar de pagar la faura,  per dir-ho així, per- 
quk aleshores aquests serveis deixen de funcionar. Cal tenir en 
compte, a més, que la situació financera dels ajuntaments és 
molt difícil. L'Ajuntament és l'administració més propera al 
ciutadi, la que rep les seves demandes i les seves necessitats de 
manera més directa, i calen recursos per poder-les atendre. 
D'altra banda, Pany passat no hi va haver un augment de la 
pressió fiscal per art de l'Ajuntament En aquest context, aten- 
dre les peticions c! e tothom és impossible. L'Ajuntament, i totes 
les administracions, hauran de prioritzar i destinar els seus 
recursos als projectes que tinguin un interb més ampli. Pel que 
fa a l'IMAC, perb, no han disminuit més les transferkncies a 
entitats que l'activitat prbpia Prefereixo retallar els recursos per 
a activitats que es fan des de l ' M C  que els destinats a subven- 
cions. Perb arriba un moment que tots hem d'estalviar. 

Finalment, i pel que fa a la vitalitat que han adquirit les festes de 
barri, no hi ha el perill que en determinats sectors substitueixin 
el que hauria de ser la Festa Major per a tots els reusencs? 

B é, potser el perill existeix, perb és evident que des de 
l'Ajuntament no hi ha aquesta voluntat. D'altra banda, 
amb els ajuts que atorguem a les festes de barri difícil- 
ment es pot produir. El que passa és que hi ha barris 

amb molta vitalitat i molts dels seus dirigents veinals arrisquen 
personalment per fer unes revetlies molt lluYdes, i ensem que 

la festa de barri amb la Festa Major. 
4 aixb no es pot limitar, tot i que en algun cas p u p  er competir 

D'altra banda, a mi em dolen els diners astats en activitats que P serveixen per a un curt espai de temps. s cert que algunes acti- 
vitats deixen un record de membria personal en molta gent, 
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per6 em dolen, potser per la meva kpe&ncia professional 
com a administrador, i prefereixo gastar menys en fum i foc i 
més en inversió. ~ n g u k y ,  per exemple, sóc~conscient que la 
Festa Major de Sant Pere no ha estat una festa major reeixida. 
El que passa és que enguany la Festes de Misericbrdia han pas- 
sat a ser l'autkntica festa major, i, com en qualsevol economia 
dombtica, de vegades cal estalviar d'un cantó per poder gastar 
més en un altre. Esperem tomar l'any que ve a l'equilibri habi- 
tual. Amb tot, perb, crec que &t d'una festa major no depkn 
exclusivament dels diners esmergats sinó que cal també que les 
persones es posin el vestit de festa. Em sabria molt de greu des- 
tinar molts esforgos a una activitat d'aquestes característiques i 
que la gent no estés disposada a gaudir-ne. 


